
Záznam

Z riadneho zasadnutia AS Svf UNIZA v akad. r. 2022/2023, ktoré sa konalo

v piatok 12.5.2023 o 8:30 hod. v miestnosti AE307

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (Na začiatku zasadnutia 14 členov po treťom bode: 15

členov)

AD 1) Otvorenie a schválenie programu

Predsedníčka AS SvF UNIZA doc. Ing. Eva Remišová, PhD. privítala členov senátu a hostí na

deviatom zasadnutí senátu s mandátom 2022 – 2026. V súvislosti so zasadnutím AS SvF

predsedníčka AS SvF informovala o zmene programu – stiahnutí bodu 5. Návrh rozpočtu

Stavebnej fakulty UNIZA na rok 2023 jeho predkladateľom.

Odôvodnenie: AS UNIZA na svojom zasadnutí dňa 2.5.2023 schválil Rozpočet Žilinskej

univerzity v Žiline na rok 2023 a Metodiku rozpisu dotácie fakultám a ďalším súčastiam v

zmysle §9 ods.1 písm. b) zákona o vysokých školách a v zmysle §9 ods.1 písm. c) zákona

prerokoval Rozpis dotácie na súčasti UNIZA. Rozpis dotácie zo štátneho rozpočtu na súčasti

UNIZA schvaľuje Správna rada UNIZA v zmysle §41 ods.2 zákona, ktorá nezasadala do

plánované termínu zasadnutia AS SvF. Predsedníčka AS navrhla nasledujúci program:

1. Otvorenie a schválenie programu.
2. Schválenie overovateľov zápisu.
3. Návrh Správy o činnosti Akademického senátu Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v

Žiline za rok 2022
4. Návrh Výročnej správy o hospodárení Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v Žiline za

rok 2022
5. Rôzne.

Hlasovanie o predloženom programe:

Hlasovanie: ZA: 14 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 Stav: Schválené

AD 2) Schválenie overovateľov zápisu

Predsedníčka AS SvF UNIZA doc. Remišová navrhla za overovateľov prof. Dr. Ing. Martina

Deckého a Ing.Mareka Bartka, ktorí s návrhom súhlasili.

Hlasovanie za overovateľov zápisu:

prof. Dr. Ing.Martin Decký ZA: 13 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Stav: Schválené

Ing. Marek Bartko ZA: 13 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Stav: Schválené

AD 3) Návrh Správy o činnosti Akademického senátu Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity

v Žiline za rok 2022.

Návrh Správy o činnosti AS SvF UNIZA predkladá predsedníčka AS SvF UNIZA doc. Remišová.

Predstavila štruktúru obsahu Správy o činnosti, jednotlivé kapitoly Správy o činnosti

a informovala v skratke o tom najpodstatnejšom, čo sa prerokovalo v AS SvF za kalendárny

rok.



So správou boli v predstihu oboznámení všetci členovia senátu, nevznikli námietky či diskusia

k obsahu a predsedníčka AS SvF UNIZA bod uzatvorila bez zásahov do predloženej Správy.

AD 4) Návrh Výročnej správy o hospodárení Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v Žiline

za rok 2022.

Predsedníčka AS Svf odovzdala slovo p. dekanovi, ktorý po krátkom úvode odovzdal slovo

tajomníčke fakulty, Ing. Renáte Kaisovej. Ing. Kaisová oboznámila členov senátu s obsahom

správy:

• Prešla štruktúru textovej časti, v ktorej sú zhrnuté informačné zdroje dát, legislatíva a

opis jednotlivých oblastí a pod.

• V tabuľkovom prehľade ujasnila stav v oblasti získavania zdrojov za pedagogickú,

výskumnú činnosť.

• Stručne spomenula možnosti grantovej schémy UNIZA i výsledky hospodárenia pri

získavaní iných grantových dotácií – APVV, KEGA, VEGA.

• Ďalšími zdrojmi sú nedotačné zdroje zo vzdelávania (školné, poplatky za

nadštandardnú dĺžku štúdia, súbežné štúdium a pod.), tiež dary.

• Zdrojom príjmu je i podnikateľská činnosť, ktorá generuje ďalšie finančné prostriedky.

V závere prehľadu spomenula, že dotácie za hlavnú činnosť – pedagogiku – sú v strate,

podnikateľská činnosť je v zisku a oboje typy zdrojov slúžia najmä na pokrytie základných

potrieb platov.

Po predstavení Výročnej správy o hospodárení SvF predsedníčka vyzvala predsedu

Hospodárskej komisie o zhodnotení predstavenej správy. Predseda spomenul drobné

výhrady, ktoré boli počas procesu zostavovania Výročnej správy odstránené a odporučil

schváliť Výročnú správu.

V následnej diskusii padlo niekoľko otázok:

Ing. Šedivý položil otázku ohľadom fondu odmien a investičného fondu fakulty a informuje, že

v porovnaní s ostatnými fakultami prebieha pomalšie čerpanie fondov. Dekan reaguje na

položené otázky a ubezpečuje, že vyhlási druhé kolo projektov pre čerpanie z investičného

fondu.

Doc. Remišová položila otázku ohľadom podnikateľskej činnosti a odvodu dane z nej.

Reagovala Ing. Kaisová

Ing. Farbák položil otázku ohľadom externého štúdia, v rámci ktorej by chcel spraviť štúdiu či

sa externé štúdium oplatí alebo nie. Aké by to bolo, keby sa v rámci akreditácie urobil iba jeden

študijný program v externej forme a ako by to vyzeralo keby sme nemali externé štúdium.

Poukázal na ostatné stavebné fakulty, ktoré nemajú externé štúdium alebo iba jeden študijný

program. Na otázku reaguje dekan fakulty. Dekan informuje, že je to zložité z pohľadu

akreditácie. Je si vedomý, že to nie je efektívne učenie a informuje, že s pani prodekankou

pripravia analýzu externého štúdia. Prebehla búrlivá diskusia ohľadom externého štúdia, do

ktorej sa zapojilo viacero prítomných.



Prof. Decký v rámci diskusie uviedol, že ako dlhodobý zástanca externého štúdia a predseda

Pedagogickej komisie AS UNIZA je proti akýmkoľvek úpravám externého štúdia (EŠ), ktoré

prináša fakulte značný finančný príjem. Zdôraznil, že edukácia by mala byť prioritnou aktivitou

všetkých univerzitných pedagógov. Naviac EŠ je konvergentná s prioritami EU v oblasti

inkluzívneho, celoživotného univerzitného vzdelávania. Konštatoval, že keď niekto nechce

učiť na EŠ a má dostatočné výkony na pokrytie jeho platu, nech je nahradený zamestnancami

s nižšími edukačnými a výskumnými výkonmi.

Počas diskusie prišla Ing. Grúňová.

Prof. Decký položil otázku ohľadom projektov APVV, fondov MVP a VP v kontexte riešených

UNIZA projektov pre VP (výskumných pracovníkov) požiadal dekana SvF UNIZA o stanovisko

k otázke, či je možné nahradiť nižší vedecký výstup (scientometrický indikátor) vyššou

kategóriou. Konkrétne sa spýtal, či je možné nahradiť úžitkové vzory, ktoré z aspektu

akreditácie boli preradené do kategórie „C“ vedeckými článkami s kvartilom Q2 predstavujúce

kategóriu „A“. Na predmetnú otázku dekan prof. Drusa uviedol, že podľa jeho názoru je táto

náhrada možná. Ďalej bola položená otázka pánovi dekanovi, aby vysvetlil pojem „externé

štúdium je pre nás stratové“. Dekan tento pojem vysvetlil, ako ho myslel.

Predsedníčka AS SvF UNIZA doc. Remišová dala hlasovať o návrhu Výročnej správy

o hospodárení SvF UNIZA za rok 2022:

Hlasovanie: ZA: 15 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 Stav: Schválené

AD 5) Rôzne

1. Ing. Šedivý informuje o priebehu volieb do AS UNIZA, o účasti a zvolených kandidátoch

do AS UNIZA.

2. Ing. Bulko rozprúdil diskusiu ohľadom chodu študentskej vedeckej odbornej činnosti

ŠVOČ. Primárnym cieľom je vytvorenie priestoru pre študentov na tvorbu prác ŠVOČ,

zaistiť lepšie časové rozmedzie na prácu a zaistiť aby sa viac študentov zapojilo do

súťaže ŠVOČ. Prebehla diskusia, ktoré kroky sa dajú zrealizovať a ktoré nie.

3. Bol predstavený predbežný dátum 28. jún pre Športový deň stavebnej fakulty, ktorý sa

uskutoční na atletickom štadióne UNIZA.

Predsedníčka AS poďakovala členom senátu za aktívnu účasť na rokovaní.



V Žiline 12.5.2023

Prílohy

Prezenčná listina.

Zapisovateľ: Ing. Roman Bulko, PhD ..............................

Overovatelia: prof. Dr. Ing.Martin Decký ..............................

Ing. Marek Bartko ..............................

..............................

doc. Ing. Eva Remišová, PhD.

predsedníčka AS SvF UNIZA


